
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

konaného dňa 17.10.2024 

 

v zasadacej miestnosti Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Petržalka na 8. poschodí  

č. dverí 816 

 

Prítomní: Ing. Lenka Milincká, Mgr. Natália Podhorná, RNDr. Andrej Machlica, PhD., Mgr. 

Mária Riganová, Mgr. Ján Kaľavský (od 17:13), Juraj Valocsay, Ing. arch. Elena Pätoprstá 

Ospravedlnení: Gréta Gregorová 

Neprítomní:  

Hostia: Ing. Miriam Kamhiyehová, Mgr. Adrián Ševeček, MPA, Martin Kuklovský, Miroslava 

Vermeiren (za verejnosť), Mgr. Iveta Jančoková 

Trvanie: od 17:00 do 19:00 

PROGRAM: 

1. Schválenie programu rokovania komisie 

2. Návrh nového Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. 

.../2024, ktorým sa ruší Všeobecne záväzné nariadenie č. 9/2022 z 27.09.2022, ktorým 

sa bližšie upravujú niektoré podmienky držania psov na území mestskej časti Bratislava-

Petržalka (p. Ševeček) 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č.  .../2024 

z ..... novembra 2024 o dočasnom obmedzení alebo zakázaní užívania pitnej vody na iné 

účely v čase jej nedostatku, o spôsobe náhradného zásobovania vodou a náhradného 

odvádzania odpadových vôd a o zneškodňovaní obsahu žúmp na území mestskej časti 

Bratislava-Petržalka (p. Ševeček) 

4. Informácie o umiestnení dravcov na strechy bytových domov z dôvodu riešenia 

problémov s holubmi/vranami (p. Kuklovský) 

5. Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku začala zasadnutie, predsedníčka Ing. Lenka 

Milincká privítala členov komisie a potvrdila, že komisia je uznášaniaschopná. Privítala aj 

zástupkyňu verejnosti pani Miroslavu Vermeiren. 

 



BOD 1 – Schválenie programu rokovania komisie 

Predsedníčka Lenka Milincká predstavila členom komisie jednotlivé body programu a spýtala 

sa členov komisie, či súhlasia s bodmi programu. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 6 

Za:  6 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 2 – Návrh nového Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-

Petržalka č. .../2024, ktorým sa ruší Všeobecne záväzné nariadenie č. 9/2022 z 27.09.2022, 

ktorým sa bližšie upravujú niektoré podmienky držania psov na území mestskej časti 

Bratislava-Petržalka 

Pán Adrián Ševeček a pani Miriam Kamhiyehová predstavili členom komisie materiál ohľadom 

Návrhu nového Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. .../2024, 

ktorým sa ruší Všeobecne záväzné nariadenie č. 9/2022 z 27.09.2022, ktorým sa bližšie upravujú 

niektoré podmienky držania psov na území mestskej časti Bratislava-Petržalka. Zmena nastáva 

hlavne vo zvislom zákazovom značení a kvôli známkam s označením „nebezpečný pes“. Zmeny 

vyplynuli aj z praxe nakoľko MsP nevedela správne kontrolovať zákaz voľného pohybu alebo 

zákaz vstupu so psom. 

 

O 17:13 sa ku komisii pripojil p. Kaľavský. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Členovia komisie požadujú v návrhu VZN doplniť na konci vety v § 4 ods. 2 a § 5 ods. 2, ktoré 

sa týkajú značení zákazov, slovami „alebo ich kombinácia“. 

 

Pán Valocsay sa pýtal na znenie ohľadom poverených zamestnancov, ktorí môžu vykonávať 

kontrolu VZN. Pani Kamhiyehová odpovedala, že zamestnanci kontrolujú hlavne správnu 

evidenciu. 

 

Ďalej členovia komisie riešili zákaz vstupu so psom do vodnej plochy Veľkého Draždiaka, či by 

nebolo možné vymedziť aspoň určitú časť pláže pre psíčkarov, prípadne spraviť v okolí psí park. 

Nakoľko sa v súčasnosti rieši presun vedenia vysokého napätia, zhodli sa, že je potrebné počkať 

na výsledok referenda alebo výsledok rokovaní o presune. 

 

Členovia komisie sa pýtali, či nie je možné doplniť aj piktogram v zákazových nástrekoch na 

chodníkoch hlavne kvôli obyvateľom, ktorí nehovoria po slovensky. Pani Kamhiyehová 

odpovedala, že zatiaľ to nie je možné z technických aj finančných dôvodov, je to 

komplikovanejšie. 

 

 



Uznesenie č. 13/2024: 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

o d p o r ú č a 

 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

s c h v á l i ť 

 

Návrh nového Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. .../2024, 

ktorým sa ruší Všeobecne záväzné nariadenie č. 9/2022 z 27.09.2022, ktorým sa bližšie upravujú 

niektoré podmienky držania psov na území mestskej časti Bratislava-Petržalka s akceptovaním 

pripomienky: 

 

§ 4 ods. 2 nové znenie: 

„Zákaz vstupu so psom do miest uvedených v § 4 ods. 1 tohto nariadenia musí byť viditeľne 

označený. Na označenie zákazu vstupu so psom sa používa vertikálne značenie – zákazová 

tabuľa podľa vzoru uvedeného v prílohe č. 1 tohto nariadenia alebo horizontálne značenie – 

nástrek na spevnenej ploche „Zákaz vstupu so psom“ alebo ich kombinácia.“ 

 

§ 5 ods. 2 nové znenie: 

„Zákaz voľného pohybu psov na miestach uvedených v § 5 ods. 1 tohto nariadenia musí byť 

viditeľne označený. Na označenie zákazu voľného pohybu so psom sa používa vertikálne 

značenie – zákazová tabuľa podľa vzoru uvedeného v prílohe č. 2 tohto nariadenia alebo 

horizontálne značenie – nástrek na spevnenej ploche „Zákaz voľného pohybu psov“ alebo ich 

kombinácia.“ 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za:   7 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

 

BOD 3 – Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č.  

.../2024 z ..... novembra 2024 o dočasnom obmedzení alebo zakázaní užívania pitnej vody 

na iné účely v čase jej nedostatku, o spôsobe náhradného zásobovania vodou a náhradného 

odvádzania odpadových vôd a o zneškodňovaní obsahu žúmp na území mestskej časti 

Bratislava-Petržalka 

Pán Adrián Ševeček predstavil členom komisie materiál ohľadom Návrhu Všeobecne záväzného 

nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č.  .../2024 z ..... novembra 2024 o dočasnom 

obmedzení alebo zakázaní užívania pitnej vody na iné účely v čase jej nedostatku, o spôsobe 

náhradného zásobovania vodou a náhradného odvádzania odpadových vôd a o zneškodňovaní 

obsahu žúmp na území mestskej časti Bratislava-Petržalka. Jedná sa aj o kontrolu obyvateľov, 

ktorí vlastnia žumpu a kontrolu ci vyvážajú odpadové vody podľa zákona. 

 



Prebehla diskusia. 

 

Pani Kamhiyehová vysvetlila, že je to obligatórne VZN, ktoré obec musí mať. Šetrenie pitnou 

vodou je potrebné aj vzhľadom na súčasné klimatické zmeny. 

 

Pán Ševeček doplnil, že ide o úpravu v čase nedostatku pitnej vody – oznámenie o nedostatku 

vždy zasiela BVS ako správca verejného vodovodu. Následne sa pre obyvateľov zverejní 

informácia, čo v tomto období nesmú robiť – teda hlavne užívať vodu na iné účely, napr. 

napúšťať bazény, polievať záhony, trávniky a pod. Týka sa to aj MČ, ktorá v takomto období 

rovnako nesmie brať vodu z verejného vodovou. 

 

Pán Machlica sa informoval, či by zákaz bolo možné rozšíriť aj na iné obdobie, nie len na 

vyhlásené, pretože sa všeobecne plytvá pitnou vodou. Pani Pätoprstá aj pani Kamhiyehová 

vysvetlili, že to nie je možné z dôvodu obmedzenia osobných práv. Obmedzenie môže ustanoviť 

iba prevádzkovateľ verejného vodovodu. 

 

Pani Riganová sa pýtala na využitie studní v prípade nedostatku pitnej vody. Pani Kamhiyehová 

vysvetlila, že sa pri každom použití vody zo studne na pitné účely musí dať spraviť rozbor – 

limity sú veľmi prísne. 

 

 

Uznesenie č. 14/2024: 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

o d p o r ú č a 

 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

s c h v á l i ť 

 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č.  .../2024 z ..... 

novembra 2024 o dočasnom obmedzení alebo zakázaní užívania pitnej vody na iné účely v čase 

jej nedostatku, o spôsobe náhradného zásobovania vodou a náhradného odvádzania odpadových 

vôd a o zneškodňovaní obsahu žúmp na území mestskej časti Bratislava-Petržalka tak, ako bol 

predložený na komisii. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za:  7 

Proti:  0 

Zdržal sa: 0 

 

BOD 4 – Informácie o umiestnení dravcov na strechy bytových domov z dôvodu riešenia 

problémov s holubmi/vranami 

Pán Martin Kuklovský členom komisie predstavil informácie ohľadom umiestňovania dravcov 

na strechy bytových domov z dôvodu riešenia problémov s holubmi/vranami. Projekt vznikol 



na základe podnetov obyvateľov v mestskej časti Podunajské Biskupice. Jedným z riešení je 

vytvorenie umelého hniezdiska sokola sťahovavého. Oslovili odborníkov, ktorí projekt už 

zaviedli aj v iných mestách. V Podunajských Biskupiciach vytvorili dve hniezda. 

 

Prebehla diskusia. 

Pán Valocsay navrhol, že by bolo vhodné vyskúšať to aj v Petržalka a projekt by mohla 

financovať mestská časť Petržalka. 

Pani Kamhiyehova vysvetlila, že evidujú problém hlavne s vranami a holuby na území MČ 

momentálne premnožené nie sú. 

Pán Kaľavský doplnil, že problém s holubmi závisí hlavne od stavu budovy (opustené budovy, 

o ktoré sa nikto nestará a pod.). Oficiálne výsledky uvedeného projektu nie sú zatiaľ známe. 

Podľa jeho názoru to asi až taký veľký účinok nebude mať. 

Pán Kuklovsky informoval, že potrebné financie sú cca 4950 eur na jedno hniezdo, v ktorom sú 

3 mláďatá sokola sťahovavého (suma zahŕňa všetky služby, starostlivosť, ako aj druhé 

zahniezdenie mláďat). V Podunajských Biskupiciach využili grant z SPP. 

Pani Pätoprstá sa pýtala, aký efekt by to malo na vrany. Pán Kaľavský odpovedal, že so sokolmi 

sú si navzájom konkurenciou. 

Pani Kamhiyehová sa pýtala, či holuby budú v tomto prípade len vytlačené z daného územia 

alebo aj lovené. Pán Kuklovský vysvetlil, že sokoly môžu holuby aj loviť a vytlačiť ich vedia 

do celkom veľkej vzdialenosti do extravilánu. Je to zároveň aj v súlade so zákonmi SR.  

Pani Pätoprstá sa pýtala aj na hniezdiská netopierov - inštaláciu by bolo vhodné spojiť v rámci 

jedného projektu. Pán Kaľavský a pani Kamhiyehová vysvetlili, že pri zatepľovaní bytových 

domov sa už povinne zo zákona musia inštalovať búdky pre netopiere. Ďalšie búdky navyše by 

sa museli zaplatiť. 

Pán Machlica navrhol, aby sa počkalo na oficiálne výsledky projektu z Podunajských Biskupíc. 

Ostatní členovia komisie navrhujú, aby sa projekt realizoval a financoval z poslaneckých priorít. 

 

BOD 5 – Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Nakoľko pán Kuklovský pôsobí aj v Bratislavskom samosprávnom kraji, pani Pätoprstá sa 

pýtala na chystané spaľovanie nebezpečného odpadu v prevádzke spol. Slovnaft. Mali by sa 

snažiť čerpať peniaze z fondov na ekologickejšie zariadenia. Pán Kuklovsky vysvetlil, že mali 

k tomu stretnutie so zástupcom Slovnaftu. Keďže ide o súkromný podnik, majú len malé 

kompetencie. Zástupcovia Slovnaftu by sa mali zúčastniť zasadnutia komisie na župe. 

 

Pani Kamhiyehová doplnila, že výsledky z kontroly inšpekcie, o ktoré požiadali koncom leta 

z dôvodu silného zápachu vo viacerých častiach Petržalky, zatiaľ MČ neboli doručené. 

 

V súvislosti s témou zápachu v MČ sa členovia komisie vrátili k téme umiestnenia meteostaníc 

na území Petržalky a hlasovali za uznesenie. 

 

 



Uznesenie č. 15/2024:  

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

ž i a d a 

 

starostu mestskej časti Bratislava-Petržalka o zaslanie informácie ohľadom stavu projektu 

inštalovania meteostaníc na meranie pevných častíc, ozónu, CO2 a pod. v ovzduší na území 

mestskej časti Bratislava-Petržalka. 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 7 

Za:    7 

Proti:   0 

Zdržal sa:  0 

 

Pani Milincká následne prečítala požiadavky z predchádzajúcej komisie. 

Pýtala sa na chystanú výsadbu stromov. Pani Kamhiyehová informovala, že sa jedná iba 

o náhradnú výsadbu za výruby, iná sa realizovať zatiaľ nebude. Pán Ševeček doplnil, že tam kde 

boli vyrúbané invázne stromy, je najlepšie 3 roky nesadiť nové. 

 

Členovia komisie sa pýtali, akými prostriedkami sa invázne stromy injektujú. Pán Ševeček 

vysvetlil, že jediný schválený prípravok na injektáž je Roundup. 

 

Pán Machlica sa pýtal na výsadbu na Pečnianskej, či by bolo možné vysadiť po výruboch aspoň 

jeden strom. Pani Kamhiyehová odpovedala, že v tomto prípade budú urgovať hlavné mesto. 

 

Ďalej sa pýtal aj na legalizáciu studní, načo pani Jančoková odpovedala, že sa legalizujú 

postupne, napr. pri Veľkom Draždiaku a hlavne tam, kde je to potrebné pre MČ. 

 

K téme environmentálnych záťaží pani Kamhiyehová vysvetlila, že pokiaľ chystá developer 

veľkú stavbu, ku ktorej je potrebná aj EIA, tak musí urobiť aj rozbory podzemných vôd a pôdy. 

Takýmto spôsobom budú dotlačení k rizikovej analýze a budú musieť riešiť aj environmentálnu 

záťaž na danom území. 

 

Pani Podhorná sa pýtala na vybudovanie kontajnerového stojiska na Lachovej ulici, nakoľko 

v okolí nie je vhodné miesto na vybudovanie stojiska a pravdepodobne bude potrebné zabrať 

parkovacie miesta. Hlavné mesto postúpilo na MČ žiadosť o nájom predmetného pozemku. Pani 

Kamhiyehová odpovedala, že to preverí a následne pošle informáciu. 

 

Pán Valocsay žiada o zverejnenie pozvánky na spojenú komisiu ÚPVaR a ŽPaVP, ktorá sa 

uskutoční v pondelok 21.10.2024. 

 

Na záver poďakovala predsedníčka komisie Ing. Lenka Milincká všetkým členom komisie a 

hosťom za účasť. 

 

Ing. Lenka Milincká 

predsedníčka komisie, v.r. 

Zapísané dňa 17.10.2024 

Zapísala: Bc. Zuzana Brzová 


